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Slovo nově zvoleného starosty 

Vážení obyvatelé našeho krásného a 

malebného Zbýšovska. Dovolte mi, abych se 

Vám hned na začátku představil. Někteří mě 

stále neznáte, stejně jako já několik z Vás. 

Jmenuji se Viktor Husák, je mi 33 let a pocházím 

z Kutné Hory. Do obce Zbýšov jsem se 

přestěhoval s rodiči, když mi bylo 15 let. Velice 

rychle jsem se v této obci aklimatizoval a nalezl 

zde mnoho přátel.  

Od roku 2017 jsem začal pracovat jako strážník 

městské policie v Pardubicích a tato práce mě 

bavila, jelikož mi ale nebyl, a stále není, 

lhostejný osud Zbýšova, rozhodl jsem se 

kandidovat do zastupitelstva na pozici starosty. 

To se díky Vám, našim voličům, splnilo. Mám 

mnoho nápadů a změn, které bych rád 

realizoval, ale k tomu potřebuji i Vás, občany 

našich obcí.  

Všichni dobře víte, že je nyní aktuální téma 

rybník. Chci, abyste všichni věděli, že osud 

rybníka je i pro mě priorita, bohužel samotné 

náklady na jeho opravu rostou každým dalším 

dnem. Ale každý den, co jsem ve funkci, i když 

Vám to třeba tak nepřijde, konám kroky, které 

by pomohly obnovit srdce našeho krásného 

Zbýšovska. Vzhledem k tomu, že cesta pro 

obnovu rybníka nebude snadná, musí se každý 

krok pečlivě promyslet.  

Jen pro představu, částka na samotnou opravu 

rybníka a hráze byla stanovena na začátku roku 

2022 ve výši 50 milionů korun. Nyní jsme na 

konci roku a ceny šly opět nahoru. Snažím se 

uvažovat ekonomicky, a tak, abychom byli 

schopni udělat i další menší projekty, které jsou 

v plánu do budoucna. Proto Vás všechny 

žádám, buďte trpěliví, kroky konáme, každým 

dnem jsme blíže k řešení.  

Je mnoho slov a potřebných věcí, které bych 

Vám rád sdělil a rád se s Vámi o ně podělil, a 

nejen z tohoto důvodu po Vánocích svolám 

veřejnou schůzi po obcích, tak aby každý měl 

možnost mě osobně poznat a budu rád za 

připomínky, náměty či dotazy, případně 

konstruktivní stížnosti. Mám rád upřímnost, a 

stejně tak i já chci být upřímný k Vám. 

Vážení obyvatelé a rekreanti, chci Vám moc 

poděkovat za letošní rok, za veškerou 

trpělivost, snahu a čas, který jste pro rozvoj 

obcí obětovali. Chci znovu a veřejně poděkovat 

paní Květě Němcové za její 25leté volební 

období, za její trpělivost a vstřícnost vůči nám 

všem, za její shovívavost a obětavost. Přeji 

Vám, paní Němcová, mnoho zdraví a štěstí 

v dalších letech. 

Vážení obyvatelé, snažme se teď všichni 

vydržet tuto nelehkou, drahou a čím dál 

složitější dobu. Teď, v době Vánoc, věnujme se 

rodinám a dalším našim blízkým, užijme si 

klidné, pohodové společné svátky. Život letí 

moc rychle, neodkládejme (co nemusíme) na 

zítra, žijme teď, žijeme jen jednou.  

Přeji Vám krásné a pohodové prožití vánočních 

svátků, mnoho štěstí a zdraví v novém roce 

2023. 

Já se budu moc těšit na osobní setkání s vámi. 

 
   Viktor Husák, starosta
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USNESENÍ z ustavujícího zasedání 

Zastupitelstva obce Zbýšov, konaného dne 

18.10.2022: 
 
Usnesení č. 111/2022: Zastupitelstvo obce 
určuje ověřovateli zápisu p. Martina Vančuru a 
pí. Janu Výbornou. Zapisovatelkou byla určena 
pí. Alena Kličková. 
 
Usnesení č. 112/2022: Zastupitelstvo obce 
schvaluje program ustavujícího zasedání. 
 
Usnesení č. 113/2022: Zastupitelstvo obce 
schválilo zvolení dvou místostarostů. 
 
Usnesení č. 114/2022: Zastupitelstvo obce 
v souladu s §§84 odst. 2 písm. k) zákona o 
obcích určuje, že pro výkon funkce starosty 
bude člen zastupitelstva uvolněn. 
 
Usnesení č. 115/2022: Zastupitelstvo obce 
schvaluje veřejnou volbu starosty a 
místostarosty. 
 
Usnesení č. 116/2022: Zastupitelstvo obce volí 
starostu p. Viktora Husáka. 
 
Usnesení č. 117/2022: Zastupitelstvo obce volí 
místostarostu pí. Věru Radilovou a p. Ondřeje 
Koláře. 
 
Usnesení č. 118/2022: Zastupitelstvo obce 
zřizuje finanční a kontrolní výbor. Oba výbory 
budou tříčlenné. 
 
Usnesení č. 119/2022: Zastupitelstvo obce volí 
předsedou finančního výboru pí. Alenu 
Kličkovou. 
 
Usnesení č. 120/2022: Zastupitelstvo obce volí 
předsedu kontrolního výboru ing. Miloše 
Vavřičku. 
 
Usnesení č. 121/2022: Zastupitelstvo obce volí 
členy finančního výboru p. Martina Vančuru a 
p. Petra Vlčka. 
 
Usnesení č. 122/2022: Zastupitelstvo obce volí 
členy kontrolního výboru p. Tomáše Martínka a 
pí. Janu Výbornou. 
 

Usnesení č. 123/2022: zastupitelstvo obce 
schvaluje, aby neuvolněným členům 
zastupitelstva byla poskytnuta následující 
odměna: Věra Radilová, místostarostka obce – 
10.000,- Kč, Ondřej Kolář, místostarosta obce – 
10.000,- Kč, Alena Kličková – 3.200,- Kč, ing. 
Miloš Vavřička – 3.200,- Kč, Martin Vančura – 
3.200,- Kč, Tomáš Martínek – 3.200,- Kč, Petr 
Vlček – 2.700,- Kč, Jana Výborná – 2.700,- Kč. 
Odměny budou poskytnuty od 1.11.2022. 
 
Usnesení č. 124/2022: zastupitelstvo obce 
zřizuje Školskou, Kulturní a Sportovní komisi: 
Tomáš Martínek – předseda, Jana Výborná a 
ing. Miloš Vavřička – členové. Dále komisi pro 
Zemědělství a ekologii: Martin Vančura – 
předseda, Tomáš Martínek a Petr Vlček – 
členové. 

 
USNESENÍ ze zasedání Zastupitelstva obce 

Zbýšov, konaného dne 25.10.2022: 
 
Usnesení č.125/2022: Zastupitelstvo obce 
určuje ověřovateli zápisu Ing. Miloše Vavřičku a 
Petra Vlčka. 
 
Usnesení č.126/2022: Zastupitelstvo obce 

schvaluje program zastupitelstva. 

Usnesení č.127/2022: Zastupitelstvo obce 
schvaluje odložení žádosti o pronájem rybníka 
v Kluckých Chvalovicích na následující zasedání 

zastupitelstva obce. 

Usnesení č.128/2022: Zastupitelstvo obce 
schvaluje odložení žádosti o pronájem rybníka 
na Chlumu na následující zasedání 
zastupitelstva obce. 
 
Usnesení č.129/2022: Zastupitelstvo obce 
schvaluje odložení žádosti o pronájem rybníka 
v Březí na následující zasedání zastupitelstva 
obce. 
 
Usnesení č.130/2022: Zastupitelstvo obce 
schvaluje odložení žádosti o pronájem rybníka 
v Damírově na následující zasedání 
zastupitelstva obce. 
 
Usnesení č.131/2022: Zastupitelstvo obce 
schvaluje pronájem pozemku parcelní číslo 
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102/2 v k.ú. Zbýšov pro XXXXX, cena byla 
stanovena na 5000,- Kč na období 1.1.2023- 
31.12.2023. 
 
Usnesení č.132/2022: Zastupitelstvo obce 
schvaluje odměnu pro M. R. za zápis do kroniky 
za rok 2020 ve výši 7. 000,- Kč a za rok 2021 ve 
výši 7. 000,- Kč. 
 
Usnesení č.133/2022: Zastupitelstvo obce 
schvaluje cestovné pro starostu ve výši 5000,- 

kč za měsíc. 
 
Usnesení č.134/2022: Zastupitelstvo obce 
uděluje plnou moc J. Profousovi, Březí 50, k 
zastupování na jednání Valné hromady 
honebního společenstva Šebestěnice, konané 
dne 26.11.2022 na Obecním úřadě v 
Šebestěnicích. 
 
Usnesení č.135/2022: Zastupitelstvo obce 
schvaluje rozdělení komisí na Školskou, 
předsedou komise byl zvolen Tomáš Martínek, 
členové komise Martin Vančura a Ing. Miloš 
Vavřička a na komisi Kulturní a Sportovní, 
předsedou komise byla zvolena Jana Výborná, 
členové komise Alena Kličková a Petr Vlček. 
 

USNESENÍ ze zasedání Zastupitelstva obce 

Zbýšov, konaného dne 8.11.2022: 

Usnesení č.136/2022: Zastupitelstvo obce 

určuje ověřovateli zápisu Janu Výbornou a 

Marina Vančuru. 

Usnesení č .137/2022: Zastupitelstvo obce 

schvaluje program zastupitelstva. 

Usnesení č.138/2022: Zastupitelstvo schvaluje 

žádost SDH Klucké Chvalovice na prodloužení 

nájemní smlouvy na rybník v Kluckých 

Chvalovicích na období 1.1.2023-31.12.2026, 

nájemné je stanoveno na 2000,- Kč ročně. 

Usnesení č.140/2022: Zastupitelstvo obce 

schvaluje žádost p. XXXXX z Čáslavi, o pronájem 

rybníku na Chlumu na období 1.1.2023-

31.12.2026, nájemné je stanoveno na 12 500,-

Kč ročně. 

 

Usnesení č.141/2022: Zastupitelstvo obce 

schvaluje žádost p. XXXXX, o pronájem rybníka 

Habřina, V Loži v obci Březí na období 1.1.2023-

31.12.2026, nájemné je stanoveno na 1000,- Kč 

ročně. 

Usnesení č.142/2022: Zastupitelstvo obce 

schvaluje žádost p. XXXXX, o pronájem vodní 

nádrže Škarýdek v obci Březí na období 

1.1.2023-31.12.2026, nájemné je stanoveno na 

500,- Kč ročně. 

Usnesení č.143/2022: Zastupitelstvo obce 

schvaluje žádost p. XXXXX, o pronájem rybníku 

v Opatovicích na období 1.1.2023-31.12.2026, 

nájemné je stanoveno na 1500,-Kč ročně. 

Usnesení č.144/2022: Zastupitelstvo obce 

schvaluje žádost p. XXXXX, o pronájem rybníka 

v Damírově na období 1.1.2023-31.12.2026, 

nájemné je stanoveno na 2000,- Kč ročně. 

Usnesení č.145/2022: Zastupitelstvo obce 

schvaluje žádost SDH Zbýšov o pronájem 

rybníka „Punčoška“ ve Zbýšově na období 

1.1.2023-31.12.2026, nájemné je stanoveno na 

2000,- Kč ročně. 

Usnesení č.146/2022: Zastupitelstvo obce 

schvaluje odložení žádosti na prodloužení 

pachtu pozemků parcelní číslo 75/3 a 75/1 v 

k.ú. Opatovice, p. XXXXX, na příští jednání 

zastupitelstva. 

Usnesení č.147/2022: Zastupitelstvo obce 

schvaluje žádost p. XXXXX o finanční příspěvek 

ve výši 2000,-Kč na nákup osvětlení na vánoční 

stromek pro obec Chlum. 

Usnesení č.148/2022: Zastupitelstvo obce 

schvaluje opětovný vstup obce Zbýšov do 

Mikroregionu Čáslavska (dobrovolný svazek 

obcí) do konce roku 2022. 

Usnesení č.149/2022: Zastupitelstvo obce 

schvaluje předloženou cenovou nabídku na 

opravu rozvodů vody v kempu ve Zbýšově. 

Nabídku předložila firma p. K. Dvořáček, ve výši 

72 953,32 Kč. Realizace rozvodů proběhne v 

roce 2023.  
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Usnesení č.150/2022: Zastupitelstvo obce 

schvaluje převedení a výrobu ministerstvem 

schváleného znaku a vlajky obce. Smlouva o 

dílo 115/22/07 z 8.11.2022, Lika Hrdějovice - ve 

výši 74 700,- Kč. 

Usnesení č.151/2022: Zastupitelstvo obce 

schvaluje žádost p. XXXXX o finanční příspěvek 

ve výši 2000,-Kč na nákup vánočních ozdob na 

akci „Rozsvícení vánočního stromu“ v obci 

Opatovice, konané dne 26.11.2022 od 16.00 

hod. 

Usnesení č.152/2022: Zastupitelstvo obce 

schvaluje zřízení platebního terminálu od 

České spořitelny, pro přijímání 

bezhotovostních plateb na Obecním úřadě ve 

Zbýšově. 

Usnesení č.153/2022: Zastupitelstvo obce 

schvaluje návrh územní studie zastavitelné 

plochy Z23 Zbýšov v k.ú. Zbýšov o výměře 10 

280m2. Dotčené pozemky 

10/1,10/11,10/12,10/13,11/2,11/5,11/6,12/3,

12/43,12/44,12/49,12/51,12/64,12/85,12/86,

12/87,269/9 ,380/3. 17) 

Usnesení č.154/2022: Zastupitelstvo obce 

schvaluje uzavření Dohody o provedení práce 

na zpracování Zbýšovského zpravodaje od 

1.11.2022 za 3. a 4. číslo časopisu pro XXXXX, 

odměna je stanovena na 5000,- Kč. 

Usnesení č.155/2022: Zastupitelstvo obce 

schvaluje žádost p. XXXXX, o pronájem rybníka 

v Krchlebské Lhotě na období 1.1.2023-

31.12.2026, nájemné je stanoveno na 250,- Kč 

ročně. 

USNESENÍ ze zasedání Zastupitelstva obce 

Zbýšov, konaného dne 29.11.2022: 

Usnesení č. 156/2022: Zastupitelstvo obce 

určuje ověřovateli zápisu Petra Vlčka a Ing. 

Miloše Vavřičku. 

Usnesení č. 157/2022: Zastupitelstvo obce 

schvaluje program zastupitelstva. 

 

Usnesení č. 158/2022: Zastupitelstvo obce 

schvaluje pronájem rybníka v k.ú. Klucké 

Chvalovice pro SDH Klucké Chvalovice, na 

období 1.1.2023 – 31.12.2026, nájemné je 

stanoveno na 2000,- Kč ročně. 

Usnesení č. 159/2022: Zastupitelstvo obce 

schvaluje pronájem rybníka v k.ú. Chlum pro p. 

XXXXX z Čáslavi, na období 1.1.2023 – 

31.12.2026, nájemné je stanoveno na 12 500,- 

Kč ročně. 

Usnesení č. 160/2022: Zastupitelstvo obce 

schvaluje pronájem rybníka v k.ú. Březí pro p. 

XXXXX z Březí, na období 1.1.2023 – 

31.12.2026, nájemné je stanoveno na 1000,- Kč 

ročně. 

Usnesení č. 161/2022: Zastupitelstvo obce 

schvaluje pronájem rybníka v k.ú. Březí pro p. 

XXXXX, z Březí, na období 1.1.2023 – 

31.12.2026, nájemné je stanoveno na 500,- Kč 

ročně. 

Usnesení č. 162/2022: Zastupitelstvo obce 

schvaluje pronájem rybníka v k.ú. Opatovice 

pro p. XXXXX, z Opatovice, na období 1.1.2023 

– 31.12.2026, nájemné je stanoveno na 1500,- 

Kč ročně. 

Usnesení č. 163/2022: Zastupitelstvo obce 

schvaluje pronájem rybníka v k.ú. Damírov pro 

p. XXXXX, z Damírova, na období 1.1.2023 – 

31.12.2026, nájemné je stanoveno na 2000,- Kč 

ročně. 

Usnesení č. 164/2022: Zastupitelstvo obce 

schvaluje pronájem rybníka v k.ú. Zbýšov 

„Punčoška“ pro SDH Zbýšov, na období 

1.1.2023 – 31.12.2026, nájemné je stanoveno 

na 2000,- Kč ročně. 

Usnesení č. 165/2022: Zastupitelstvo obce 

schvaluje pronájem rybníka v k.ú. Krchlebská 

Lhota pro p. XXXXX, z Krchlebské Lhoty na 

období 1.1.2023 – 31.12.2026, nájemné je 

stanoveno na 250,- Kč ročně. 

Usnesení č. 166/2022: Zastupitelstvo obce 

schvaluje žádost na prodloužení pachtu 

pozemků v k.ú. Opatovice č. 75/3 a 75/1 o 
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výměře 2476 m2 za cenu 0,50 Kč,-/m2, pro p. 

XXXXX z Opatovic. 

Usnesení č. 167/2022: Zastupitelstvo obce 

schvaluje smlouvu o zajišťování a financování 

dopravní obslužnosti obce Zbýšov pro IDSK, 

Praha 8. Výše záloh pro rok 2023 je stanoven na 

132 766,- Kč. 

Usnesení č. 168/2022: Zastupitelstvo obce 

schvaluje návrh změny o pronájmu pozemku 

v k.ú. Zbýšov parcelní číslo 102/2 o celkové 

výměře 5938m2. Pronajatá část pozemku je 

3980m2 ve výši 3500,- Kč na sezónu od 

1.4.2023 do 30.9.2023 pro pí. XXXXX. 

Usnesení č. 169/2022: Zastupitelstvo obce 

schvaluje žádost Svazu tělesně postižených 

v ČR z.s. o uzavření smlouvy o pronájmu 

nebytových prostor v Kluckých Chvalovicích 

č.p. 80, za účelem uskladnění rehabilitačních 

pomůcek.  

Usnesení č. 170/2022: Zastupitelstvo obce 

schvaluje žádost pí. XXXXX o finanční příspěvek 

ve výši 2000,- Kč na občerstvení na akci 

„Adventní koncert“ v kostele ve Zbýšově, 

konané dne 11.12.2022. 

Usnesení č. 171/2022: Zastupitelstvo obce 

schvaluje žádost pí. Výborné, vedoucí školní 

jídelny o navýšení cen stravného pro ZŠ a MŠ 

Zbýšov o 5,- Kč, z důvodu navýšení cen 

potravin, s platností od 1.1.2023. 

Usnesení č. 172/2022: Zastupitelstvo obce 

schvaluje Smlouvu o smlouvě budoucí 

společnosti ČEZ Děčín o zařízení věcného 

břemene na pozemku č. 266/8 a 266/3 v k.ú. 

Krchlebská Lhota pro p. XXXXX. 

Usnesení č. 173/2022: Zastupitelstvo obce 

schvaluje nákup multifunkční tiskárny CANON 

pro Obecní úřad ve Zbýšově za cenu 

29 863,65,- Kč. 

Usnesení č. 174/2022: Zastupitelstvo obce 

schvaluje žádost p. XXXXX o pronájem pozemku 

č. 420/6 o výměře 95m2 v k.ú. Opatovice, za 

účelem včelaření. Cena je stanovena na 250,- 

Kč ročně. 

Usnesení č. 175/2022: Zastupitelstvo obce 

schvaluje žádost pí. XXXXX o prodloužení 

pachtovní smlouvy na umístění chatky, část 

pozemku č. 102/1 o výměře 50m2 v k.ú. Zbýšov, 

cena je stanovena na 2500,- Kč ročně. 

Usnesení č. 176/2022: Zastupitelstvo obce 

schvaluje plán inventur 2022. 

Usnesení č. 177/2022: Zastupitelstvo obce 

schvaluje odložení smlouvy o pachtu mezi obcí 

Zbýšov a Orlík nad Vltavou z důvodu nejasností 

ve smlouvě. Po upřesnění bude opět 

projednáno zastupitelstvem. 

Usnesení č. 178/2022: Zastupitelstvo obce 
schvaluje Obecně závaznou vyhlášku obce č. 
1/2022 o místním poplatku za obecní systém 
odpadového hospodářství. Sazba poplatku pro 
rok 2023 činí 900,- Kč pro trvale žijící osobu a 
900,- Kč pro jeden rekreační objekt. 
 

Usnesení č. 179/2022: Zastupitelstvo obce 
souhlasí s návrhem zvolit nového zástupce 
pana Viktora Husáka v jednání s 
Katastrálním úřadem Kutná Hora. 

Usnesení č. 180/2022: Zastupitelstvo obce 

schvaluje Obecně závaznou vyhlášku obce č. 

1/2022 o místním poplatku ze psů. Sazba 

platná od 1.1.2023 činí 200,- Kč za každého psa. 

Dále za každého psa, jehož majitelem je osoba 

starší 65 let, nebo je držitelem průkazu ZTP 

s vodícím nebo asistenčním psem 100,- Kč. 

Usnesení č. 181/2022: Zastupitelstvo obce 
souhlasí s Obecně závaznou vyhláškou 
obce č. 1/2022 o místním poplatku za 
užívání veřejného prostranství, kde se mění 
body v čl. 6 – sazba poplatku číslo 1, v 
bodech a) až l), na jednotnou cenu 10 ,- Kč 
za každý započatý m2

 a započatý den. Dále 
bylo přidáno číslo 2, a body 
a) až b), které určují cenu 580,- Kč za měsíc, 
zveřejněno na stránkách obce a na 
stránkách ministerstva vnitra. Platnost 
vyhlášky je od 1.1.2023. 
 

Usnesení č. 182/2022: Zastupitelstvo obce 

schvaluje rozpočet obce Zbýšov na rok 2023. 
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Usnesení č. 183/2022: Zastupitelstvo obce 

schvaluje návrh na zvolení nového zástupce p. 

Viktora Husáka v jednání s Katastrálním 

úřadem.             

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

    

   Kultura   

 

Zábavný den dětí 18.6. 

  V sobotu 18.6.2022 se uskutečnil Zábavný den 

dětí, který pořádal Spolek obecních prosperit. 

Zábavného dne se zúčastnilo 94 soutěžících 

dětí. Na každém herním místě na děti čekala 

sladká odměna v podobě cukrovinek a v závěru 

dne na každého čekala odměna za úspěšné 

splnění všech soutěžích. Celé sobotní 

odpoledne svítilo příjemně sluníčko a tím 

vytvářelo ještě lepší prostředí k plnění 

zadaných úkolů. Kdo měl žízeň, mohl se 

občerstvit v místním kiosku DEJVID, který se po 

celý den staral o pitný režim všech návštěvníků 

i pořadatelů. Jednalo se o první ročník 

zábavného dne pro děti. Již nyní se připravuje 

druhý ročník, který se bude konat v roce 2023. 

Všem pořadatelům, návštěvníkům a 

sponzorům patří velké DÍKY!  
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Guláš fest 16.7. 

  V sobotu 16.7.2022 proběhl 1. ročník Guláš 

festu, kde soutěžilo 12 soutěžních týmu o 

nejlepší guláš Zbýšovska. Sobotní odpoledne 

bylo náročné pro každého soutěžícího, jelikož 

teplý vzduch a rozpálené kotlíky dělaly své. 

,,Nikdy jsem netušil, kolik barev může mít 

guláš.‘‘ řekl jeden z návštěvníků. Každý 

návštěvník měl možnost ochutnat guláš a říci, 

který je (dle jeho úsudku) nejlepší. Výsledky 

byly opravdu těsné, ale jen jeden mohl být ten 

nejlepší. 1. místo získal tým Pepy, který si 

odnesl prasátko a zlatou medaili. Pro nás byli 

vítězové všichni, protože je odvaha jít vařit 

z tolika kila masa (8kg). ,,To už je opravdu 

chvályhodný a odvážný.‘‘ řekl jeden z členů 

spolku obecních prosperit. Této akce se 

zúčastnilo více jak 200 návštěvníků a porotců. 

Druhý ročník proběhne v roce 2023.  

 

                                     

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

  

 

Viktor Husák, starosta 
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Lampionový průvod ve Zbýšově 

  V podvečer čtvrtečního večera dne 

10.11.2022 Zbýšov rozsvítilo několik desítek 

lampionů, za zvuků smíchu dětí různých 

věkových kategorií. Sraz byl v 16:30 u nové 

školky, ale už okolo 16:00 se začínali scházet 

první členové průvodu. Byla radost sledovat, 

jak děti radostně utíkají za svými kamarády, 

nechávajíc rodiče za sebou. 

  V půl páté už byly děti v netrpělivém 

očekávání příchodu sv. Martina a najednou, 

kde se vzal tu se vzal, pomalu přijížděl na svém 

bílém (černobílém) koni Sisi v doprovodu svých 

dvou ochránců (maminky a tety). Děti výskaly 

radostí a nemohly se dočkat až si budou moci 

poníka pohladit.  

  Sv. Martin se těšil velké slávě, a proto se 

školkové děti shlukly kolem paní učitelky u 

kláves a pro potěšení rodičů sv. Martinovi 

zazpívaly. 

  A na řadu přišlo zapalování tedy spíše 

rozsvěcení lampionů a průvod samotný, 

počátek cesty byl tedy u nové školky, 

pokračovalo se březovou alejí směrem k ZD 

Vysočina, chatovou oblastí k rybníku Punčoška, 

přes ďolíčky k bytovkám u obecního úřadu už 

na průvod čekaly zbýšovští hasiči z důvodu 

bezpečného přechodu zbytku cesty přes silnici 

hrází rybníka, Hill street a nakonec zpátky na 

začátek průvodu ke školce. 

  Při příchodu zpátky ke školce už se všichni 

rozloučili a rozjeli do tepla svých domovů. 
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Rozsvícení vánočního stromu i stromku ve 

Zbýšově 
  Rozsvícení vánočního stromu bylo opět po 

dvou letech, doba covidová neumožnila velká 

shromáždění a akce, a tak jsme mohli letos tuto 

tradici obnovit. Obnova není tak úplně správný 

výraz, protože i tady došlo ke změnám 

v organizaci, jestli to byla změna pozitivní, či 

nikoli, se dozvíme z vašich ohlasů. 

  Program akce byl situován k nové mateřské 

škole, možná je to pro mnohé trochu z ruky a 

není to náves obce, ale je tady oproti návsi 

hodně živo, nemohou nás ohrozit auta na 

silnici, nemáme tu zátiší kontejnerů a 

dominanta Zbýšova – rybník, také chybí. To 

byly důvody, proč se kulturní program konal 

letos u školky. Symbol Vánoc je samozřejmě na 

návsi a bude těšit děti i dospělé celý vánoční 

čas.  

  První návštěvníci se začali scházet už 

odpoledne v půl čtvrté, bylo pro ně připraveno 

občerstvení, které zajištovali manželé 

Michalovi, stánek s výrobky dětí, rodičů a 

učitelek z mateřské školy a také stánek 

s chutným občerstvením, které připravily 

kuchařky a vedoucí školní jídelny. Čekání tedy 

bylo snad příjemné. 

  Jako první se ujal slova náš nový pan starosta 

Viktor Husák, který nejenže přivítal všechny 

přítomné, ale zahájil i celý program rozsvícením 

malého vánočního stromku, který ozdobily 

školkové děti. Jelikož program zajišťují 

kolektivy dětí ze školy a školky, byli všichni 

přivítání i panem magistrem Olivou, ředitelem 

Základní školy a Mateřské školy Zbýšov. 

  Jako první se představily nejmenší děti 

převlečené za sněhuláčky se svým pásmem 

písniček a tanečků a za hudebního doprovodu 

paní učitelky Křivánkové. Sice nebyly moc 

slyšet, ale roztomilost malých sněhuláků 

s velkými šálami vše vynahradila. 

  Jako druzí přiběhli chlapci ze Soviček 

představující zlé čerty, aspoň to tak chtěli, ale 

myslím, že jejich veselé písničky strach nikomu 

nenahnaly. 

  Jako poslední ze školky vystoupily holčičky 

v převlecích za vánoční stromky a i jejich 

vystoupení se podařilo a nikdo z trémy neutekl 

ke svým rodičům. 

  Po školce přišly na řadu děti ze školy a oproti 

malým dětem bylo jejich vystoupení 

profesionálnější a uplatnily i individuální 

herecké nadání. 

  Celý dětský program trval cca 50 minut. 

Všichni zúčastnění byli za svůj výkon pochváleni 

a jako malou odměnu za statečnost dostali od 

OÚ Zbýšov párek v rohlíku. 

  Mezitím se na své kytarové vystoupení 

připravovala Eliška Nováková a Anička 

Vavřičková. Bohužel se podcenil okolní hluk, a 

tak dívky nebyly daleko slyšet, ale kdo přišel 

blíž, byl jejich výkonem nadšen. Pokud budou 

dívky ochotné si za rok své vystoupení 

zopakovat, nesmíme zapomenout na ozvučení 

jejich hudebního koutku. 

  Stánky se vyprodaly, vše se snědlo a vypilo, 

děti se začaly loučit, hudba utichla a byl konec. 

Za sebe a své kolegy vyjadřuji názor, že se nám 

akce líbila a pokud se líbila i vám, kteří jste se 

zúčastnili, rádi zorganizujeme rozsvícení 

vánočního stromu i příští rok. 
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Věra Radilová 



  

12 
 

Rozsvícení vánočního stromečku 

Chlum 

  Ve středu 30.11. se pár z nás (stálých 

Chlumáků) sešlo, abychom rozsvítili náš první 

stromeček. Sešli jsme se sice po tmě, ale našim 

6 nejmenším občanům to vůbec nevadilo. Dítka 

stromeček ochotně zdobila za pomoci 

dospěláků. Někdo na stromeček ozdoby 

daroval, někdo vyrobil a světýlka jsme zakoupili 

z příspěvku od obecního úřadu. Pravda, byla 

nám kapku zima, ale zahřáli jsme se svařeným 

vínem a děti čajem. Nechyběly ani vánoční 

koledy za doprovodu akordeonu. Doufám, že 

jsme tímto založili novou tradici a budeme se 

v sousedském kruhu takto scházet každý rok. 

Všem děkuji za skvělou atmosféru. 

 

 

 

Rozsvícení vánočního stromu 

Zbudovice 
Začal adventní čas a ve Zbudovicích již svítí 

vánoční strom. Rok se s rokem sešel a tak, jak 

je milou tradicí, „Zbudováci“ ozdobili a rozsvítili 

vánoční strom na návsi v naší obci. 

Starousedlíci i chalupáři se v první adventní 

neděli potkali na návsi, popovídali si, 

pochutnali na občerstvení a svařeném vínku a 

naladili vánoční atmosférou.  
   

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

     

 

 

 

 

 

Lenka Radilová 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

Jana Pechová 
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Rozsvícení vánočního stromečku 

Březí 26.11. 

  Jako každý rok, tak i letos, byl rozsvícen 

vánoční stromek v obci Březí. Celou akci 

uspořádal a zajistil spolek Pohodové Březí za 

finančního přispění Obecního úřadu Zbýšov. 

Akce proběhla v sobotu 26.listopadu v 17 hod. 

a účastnilo se ji na dvacet pět dospělých a 

patnáct dětí, přítomen byl i starosta Zbýšova 

pan Viktor Husák.  

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

     Sport 

Výsledky TJ Zbýšov kopaná  

   

  TJ Zbýšov skončila v ročníku 2022 23. v 

Kutnohorské Stříbrné III. třídě. 

  Po podzimní části na posledním 14.místě s 

bilancí 1 remízy a 12 porážek s celkovým skóre 

11:69.  

  V domácím prostředí jsme sehráli celkem 7 

utkání z toho 1 remíza a 6 porážek  se skóre 

6:34  

  Měli jsme tu i malé občerstvení pro dospělé a 

dětem udělaly radost sladkosti, to vše za 

doprovodu vánočních koled. Akce trvala více 

než dvě hodiny. Dle názoru přítomných se 

rozsvícení stromku líbilo a bylo kladně 

hodnoceno. Jen škoda ,že se neúčastnilo více 

domorodých občanů. Už dnes se těšíme na 

příští rozsvícení stromečku. 

   Karel Macháček 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

   

Na hřištích soupeřů sehráli 6 utkání , z toho 6  

porážek, skóre 5:35. 

Střelci branek: Martin Králík 4, Ivan Babák 3, Jiří 

Sobotka, Josef Jirák, Jan Jukl a Václav Dvořák po 

1 brance.  

Žluté karty: Martin Babák 2, Martin Králík, Ivan 

Babák, Jan Jukl, Matěj Brabec, Tomáš Horváth 

a Martin Viták po 1 kartě.  

   

Červenou kartu dostal 1x Josef Jirák.  

  Na závěr lze poděkovat hráčům za snahu 

udělat pro fotbalový tým  

co nejvíce a popřát jim v jarní části lepší 

výsledky.    

                                             Jindřich Arnot 
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MŠ, ZŠ a knihovna                         

Zbýšov 

 

Ze života školky 

  V září se po měsíční letní pauze opět naplno 

rozjel život ve školce. Nastoupil plný počet dětí 

a třída Berušek a Soviček se naplnila 

rozesmátými, ale někdy i trošku uplakanými 

dětmi, které si na svůj pobyt ve školce musely 

teprve zvyknout. Zvykat jim pomáhaly paní 

učitelky a celý kolektiv mateřské školy. 

Samozřejmě k veselejšímu začlenění pomáhalo 

i velké množství hraček a pobyt venku na 

dětském hřišti. 

 

  Jednoho dne dokonce zavítal do školky veselý 

klaun, který pozvedl náladu úplně všem. 

 

  Měsíc září byl ukončen první společnou akcí 

s rodiči, a to odpolednem nazvaným Jablíčkový 

den. Pro děti byla na zahradě připravena 

plocha, kde mohly vyzkoušet své výtvarné 

umění, s rodiči si mohly vyrobit podzimního 

skřítka, a z vystavených obrázků rodiče 

vyzkoušeli svou znalost hub a rostlin. Program 

byl doplněn společným zpěvem s kytarou, 

opékáním uzenin a soutěží o nejchutnější 

upečenou sladkost či slanost z podzimního 

ovoce nebo zeleniny. Vyhlášené pekařky, které 

vyhrávaly v minulých ročnících, už své děti ve 

školce nemají a tak se očekával nový vítěz.    

S velkým náskokem vyhrála maminka 

s růžovými roládami, a tak laťka na příští rok je 

nastavena opravdu hodně vysoko. 

 

  Od října se každý pátek 

zúčastňujeme plaveckého výcviku 

v Kutné Hoře, kam jezdíme společně 

s dětmi ze základní školy. 
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  Přáním dětí, již od loňského roku, bylo mít ve 

školce nějaké zvířátko, o které by se mohly 

starat a pozorovat jeho chování a vývoj. 

Nechaly jsme se přemluvit a společně jsme 

založili terárium se šneky africkými. Děti šneky 

často pozorují a my se bavíme nad jejich 

reakcemi nadšení nebo i výkřiky ,,Fuj, co to 

je?“. 

 

  V období Halloweenu děti tvořily dýňové 

strašidlo, lucerny ze sklenice v podobě duchů a 

veselé dýně z ponožek. 

  Na začátku listopadu jsme se na návrh jedné 

z maminek pustili do příprav Svatomartinského 

lampiónového průvodu, který byl naší 

premiérovou akcí. Přes počáteční skepsi, zda se 

někdo zúčastní a jak akce dopadne, jsme byli 

všichni mile překvapeni z velkého množství dětí 

i rodičů. Kromě dětí byl v průvodu i ,,Svatý 

Martin“ na svém koni. Malé dítě – malý koník. 

Děkujeme také místním hasičům, kteří 

zajišťovali bezpečný průchod po silnici. 

 

 

 

 

 

 

 

  Dětí, které by měly jít příští září již do školy, je 

v současné době 12, a tak se byly podívat 

v základní škole, jak taková výuka vypadá. 

Jelikož mají ve škole hodně kamarádů ze školky 

nebo i sourozence, pocit z návštěvy byl velmi 

příjemný a spontánní. 

 

  A už se zase blíží vánoční období, Mikuláš a 

hlavně čerti, vánoční dílna, rozsvícení 

stromečku a závěr roku – vánoční posezení 

s rodiči u vánočního školkového stromečku a 

hlavně nadílka dárků. 

  Na všechny tyto akce se začínáme připravovat 

již od poloviny listopadu, a tak tomu bylo i 

letos. Na veřejnou vánoční dílnu, kde tvoříme 

dekorace na stánek při rozsvícení stromečku, 

se sešly maminky, děti, babičky a dokonce přišli 

i dva tatínkové. Vytvořily se krásné vánoční 

dekorace a za jejich získané finanční dary 

budou mít děti dárky pod stromečkem ve 

školce. Děkujeme Všem, kteří přispěli prací i 

penězi. 
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Na rozsvícení vánočního stromu ve Zbýšově se 

děti připravovaly docela nadšeně, protože 

věděly, že je tentokrát nepřekvapí Mikuláš a 

hlavně čert. On si je jistě najde v domácím 

prostředí pod ochranou svých rodičů. Děti se 

v pásmech písniček, říkanek a tanečků 

představily v roli sněhuláků, čertů a 

nazdobených vánočních stromků. Úspěchem 

je, že nikdo z dětí neutekl ke svým rodičům a 

odměnou pro ně i pro nás je, že své vystoupení 

zvládly. (Fotografie v příspěvku o rozsvícení 

stromečku. 

  Druhý den po vystoupení u stromečku nás 

nečekaně brzy ráno překvapil Mikuláš, čert a 

anděl. Do té doby někteří hrdinové utekli do 

vedlejší místnosti, ale zbytek dětí zůstal a 

zazpíval písničku a padlo i pár slibů. 

 

   

 

 

 

 

 

 

  Na konci měsíce nás ještě čeká vánoční 

posezení s rodiči, kde si společně zazpíváme, 

vyrobíme jednoduchou dekoraci, ochutnáme 

cukroví a děti si vybalí nové hračky do školky a 

neobvyklou pozornost pro sebe i rodiče. 

  Kolektiv zaměstnanců přeje všem do nového 

roku 2023 hlavně zdraví, štěstí a jen samé 

příznivé zprávy a události. 

        Za kolektiv učitelek napsala Věra Radilová 
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ZŠ Zbýšov 
  Vážený čtenáři! 

Předkládáme vám činnost naší základní školy 

od začátku září do konce kalendářního roku 

2022. Událostí bylo a bude poměrně dost.  

  Nastoupili jsme 1.září. Do naší školy 

nastoupilo 32 dětí (další přišel v průběhu 

měsíce září). Do horní třídy k paní učitelce 

Samohelové nastoupili žáci 1. a 2. ročníku 

v počtu 16 dětí. Do spodní třídy k panu řediteli 

Olivovi nastoupili žáci 3.-5.r. v počtu 17 dětí.  

učitelka Lišofská a paní učitelka Chudobová, 

která je současně i vychovatelkou. O čistotu 

školy a aby bylo vše funkční se starají manželé 

Kopečtí. 

   Z loňského roku nám zůstal rozpracovaný 

projekt Zahrada. Jde o vytvoření přírodních 

prvků na školní zahradě, jakož i o venkovní 

učebnu. Tento projekt je podporován MŽP 

(min. životního prostředí) .  

   V průběhu celého podzimu dojíždíme do 

Kutné Hory na plavecký bazén, kde 

absolvujeme i s částí dětí z mateřské školy 

plaveckou výuku. Podle našich dlouholetých 

zkušeností je plavecká výuka u dětí oblíbená a 

přináší své ovoce. 

   Po náročném září jsme uskutečnili první 

výlet  6.října vlakem z Čáslavi (ještě částečně za 

tmy) jsme se přesunuli do Třemošnice. Odtud 

jsme prošli do Hedvičina údolí. Tady jsme 

nejprve vylezli  417 schodů do prudkého kopce 

a po krátké svačině zase nazpátek. V Pekle jsme 

si vyprávěli příběhy a viděli, jak ze skal časem 

uvolňují kameny. Další naše cesta vedla na 

Lichnici. Nejdříve jsme obdivovali Žižkův dub 

pod hradem. Na Lichnici nás uvítala paní 

průvodkyně. Prohlédli jsme si sklepy 

s netopýry, vylezli na rozhlednu v areálu hradu 

a dokonce se fotili i na hradbách. Pod hradem 

jsme navštívili dívčí kámen, kde se údajně točili 

rytíři s koňmi, aby si vysloužili manželství 

s hradní paní. Poté vedly naše kroky do 

Lovětínské rokle a z ní do Třemošnice. Příjemný 

a poměrně teplý den jsme ukončili nákupy a 

odjezdem vláčkem do Čáslavi. 

   Ani Praha nezůstala bez povšimnutí. Jeli jsme 

do ní 15.listopadu. Opět vlakem. Podívali jsme 

se na orloj na Staroměstském náměstí. 

Popovídali si o popravě 27 českých pánů v roce 

1621 a hledali dům U beránka. Prošli jsme se po 

Karlově mostě a hlavně se koukali. Nakonec 

jsme zamířili do Národního muzea, které jsme 

si po celkové rekonstrukci prohlédli. Cesta 

domů vlakem už byla jen příjemným 

zakončením dne. 

   Protože máme ve škole několik malých 

rybářů, neodolali jsme tomu, že v blízkosti 

bude výlov. Takže se 24.listopadu vydáme na 

výlov rybníka Zbožňov, kde nám rybáři vysvětlí 

co a proč dělají. Myslíme si, že to bude pro děti 

zajímavý zážitek. 

   Prvního prosince rozsvítíme vánoční stromek 

u MŠ. Proběhne pásmo dětí z MŠ a ZŠ. Tento 

adventní čas bychom si měli udělat čas na své 

blízké a sami na sebe. 

   V polovině prosince odjíždíme do divadla 

Drak v Hradci Králové. Poté odjedeme do 

Třebechovic a zůstaneme v úžasu stát nad 

krásným a funkčním betlémem.  

   Poslední víkend před Vánoci proběhne na ZŠ 

Ježíškova dílna, kde si budou moci děti vyrobit 

dárky podle svého uvážení. Určitě udělají 

radost svým nejbližším a tím i sobě. 

   Konec kalendářního roku vítáme vždy 

podobně. Přespáním ve škole. Děti se mohou 

účastnit turnaje ve florbale a zdobení stromů. 

Po něm přichází slavnostní večeře. Samozřejmě 

s bramborovým salátem a řízkem. Noční 

procházka navodí určitou atmosféru. Pak už 

hurá do pelíšků s pohádkou nebo nějakým 

filmem. A ty sny ze spaní s kamarády pod 

ozdobeným stromkem. Ráno pak společná 

snídaně a úklid školy a hurá domů na Vánoce. 

   Přejeme všem veselou mysl, radost ze života 

a dostatek pevného zdraví. Zaměstnanci ZŠ 

Zbýšov. 
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Knihovna 
Milí přátelé, čtenáři,   
  v předvánočním zamyšlení vám chci 
nabídnout několik témat, která mě napadala od 
minulého vydání Zbýšovského zpravodaje. 
Bude to taková směsice informací, postřehů a 
nápadů. 
  V červenci jsem absolvovala poradu 
neprofesionálních knihovníků. Porada se 
konala v nově otevřené Knihovně Kutná Hora.        
V první části porady byly řešeny provozní 
záležitosti. Například jsme dostali informaci, že 
v rámci výměnných souborů, o kterých jsem vás 
již dříve informovala, si můžeme vypůjčit nejen 
knihy, ale i komiksy pro děti i dospělé, také 
audioknihy, Kouzelné čtení (Albi tužky a knihy) 
a tematické kufříky. Jen připomenu, že v 
knihovně máme od května soubor, ve kterém 
jsou i knihy na Albi tužku. Pravidelní čtenáři již 
mají tento soubor přebraný, knihy přečtené, 
proto hned na začátku roku požádám o další 
soubor knih. Při objednávání knih vycházím ze 
své zkušenosti, že největší zájem mezi našimi 
čtenáři je o detektivky, thrillery, romány pro 
ženy a životopisy. A nezapomínám ani na 
dětskou literaturu. Bylo by fajn, kdybyste se 
také zapojili do výběru a své požadavky mi 
sdělovali.     
  Z porady jsem si odnesla ještě jeden zážitek. 
Absolvovali jsme prohlídku nově otevřené 
knihovny. Bylo to s velmi zajímavým výkladem, 
mohli jsme se podívat i do neveřejných částí a 
prohlédli jsme  zázemí pro zaměstnance v 
podkroví i ve sklepních prostorách. Paní 
metodičky nám přiblížily i historii budovy jako 
takové. Knihovna je moderně zařízena a splňuje 
požadavky na knihovnu 21. století. Její součástí 
je přednáškový sál s interaktivní tabulí, jsou v ní 
diskrétní zóny, studovny, prostory na relaxaci. 
Vše je automatizované, knihy si může čtenář 
vypůjčit a vrátit i samoobslužně, bez kontaktu s 
knihovníkem.     
  Chci vám připomenout, že v knihovně je vám 
k dispozici notebook s přístupem na internet. Je 
to jedna ze služeb, kterou knihovny poskytují 
bezplatně široké veřejnosti. Přijďte, pokud 
budete potřebovat něco vyhledat, určitě to 
společně zvládneme. Ráda poradím, pokud 
budu vědět. Na notebooku je připraven i on-
line katalog knihovního fondu naší knihovny. 
Návod na vyhledávání v katalogu mám 

připravený. Vyhledávat v katalogu, případně 
rezervovat si knížky můžete i z domova na 
webových stránkách knihovny. 
  Před vánocemi ještě plánuji setkání se žáky 
základní školy. Bude to v rámci jejich akce 
Přespání ve škole. Pro děti mám připravené 
úkoly, kvízy, nějaké luštění, dojde i na čtení. 
Svaz knihovníků a informačních pracovníků 
(SKIP) vydává pro děti v knihovnách dvakrát do 
roka časopis Malý tvořivec se spoustou 
zábavných úkolů pro děti (v něm hledám 
inspiraci). 
  Dalším předvánočním zážitkem pro mě byla 
účast na akci Česko zpívá koledy. Akce se letos 
konala již po dvanácté a bylo zaregistrováno 
přes 800 míst, kde se zpívaly koledy. Možná by 
v příštím roce mohl být dalším místem i Zbýšov. 
Důležité je najít si v předvánočním shonu čas, 
sejít se, zazpívat, popovídat. A doufám, že 
dalším velkým zážitkem, a to nejen pro mě, 
bude Adventní koncert ve zbýšovském kostele. 
Na vystoupení ZUŠ Bandu Čáslav se moc těším, 
v kostele jsem hudebníky a zpěváky slyšela už 
několikrát, jsou výborní.   
  Dovolte mi, abych poděkovala všem, kteří nyní 
připravují Zbýšovský zpravodaj. Přeji jim, ať se 
práce daří, přeji jim pevné zdraví a hodně 
úspěchů. 
  Vám všem, milí přátelé, přeji hlavně zdraví, 
mnoho štěstí, lásky, klidu a pohody. Prožijte 
sváteční dny v kruhu rodiny, odpočívejte a 
opatrujte se. Do nového roku vám přeji jen to 
nejlepší.     

Hana Zmrhalová 
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Českobratrská církev   

evangelická v       

Opatovicích 
 

 

Adventní úvaha 
Milí sousedé, milí přátelé, 

  „Šťastné a veselé Vánoce a bohatého Ježíška!“ 

To je asi nejčastější vánoční přání. Je usazené 

jako rčení. Základní a dobré. 

  Mě však tato slova nejdou přes ústa příliš 
snadno. Není to už jen prázdná fráze? 
Možná je potřeba jí obsahem naplnit. Tak 
schválně - Kdo je podle Bible, podle Ježíše, 
šťastný? 
  Předně jsou to prý lidé „chudí v duchu“. Lidé, 
kteří se umí v životě podělit o to, co je pro ně 
důležité. O hmotné věci, radost, smutek, 
humor… Nenechávat si vše jen pro sebe. Takoví 
lidé jsou šťastní. Přináší radost a probouzejí v 
druhých život. Navíc, pokud něco dáváme 
druhému ze srdce, doopravdy, tak 
nezchudneme. Sdílená radost je dvojnásobná 
radost. Dělíme se o život a o štěstí a také je 
dostáváme zpět. 
  Další šťastní jsou podle Ježíše paradoxně lidé 
„plačící“. Totiž lidé soucitní. Ti, kterým na 
druhých záleží. Kteří nemají tvrdé srdce. Kteří si 
nejdou v životě jenom za svým. 
  Také soucit funguje oběma směry. Soucitný 
člověk je velmi bohatý.  
Pak jsou tu „tišší“. Lidé, kteří jsou nám nablízku 
tiše a přirozeně. Počítáme s nimi. Provází nás. 
Bez nich by to v našem životě nešlo. Tiše a 
věrně jsou tu pro druhé. Máme je kolem sebe a 
často je ani nevnímáme. Ale bez nich by život 
na naší planetě nebyl možný. To jsou další 
Ježíšovi šťastní. 
  „Hladovějící a žíznící po spravedlnosti“ - 
takovým lidem je přirozené si všímat 
nespravedlnosti ve světě, jako je přirozené tišit 
hlad a žízeň. Leží jim na srdci ten obrovský 
proud lidí trpících a utlačovaných. 
  „Pokojní“- lidé, kteří na světě pokoj udržují a 
také jej vytváří. Přinášet pokoj, usmiřovat. To je 
velká věc. Naplňující. Dokáže nás nést. To je 

velké bohatství a štěstí. Bible takové lidi 
dokonce nazve „syny Božími“. 
  Lidé, kteří se umí podělit, kteří jsou soucitní, 
kteří jsou tiše připraveni k pomoci, kteří nesou 
pokoj, kterým není lhostejné, co se kolem nás 
děje, takoví lidé prožívají pravé štěstí. A mají ke 
štěstí důvod. Jsou tu pro druhé. 
  Myslím, že toto je to vánoční štěstí a 
bohatství. Překročení sebe směrem k druhému 
člověku. Touha druhé obdarovat, potěšit. V tom 
je nesmírné štěstí a bohatství života. Věříme, že 
Ježíš se narodil právě i proto, aby nám tohle 
ukázal, daroval. A proto i slavíme Vánoce. 
A tak přeju sobě i vám: Šťastné  a veselé Vánoce 
a bohatého Ježíška! 
 

Co se u nás dělo 
Oslava znovuotevření kostela 

  26.6.2022 se konala slavnost znovuotevření 

Opatovického kostela. Po letech oprav, sbírek, 

modliteb i bezesných nocí konečně náš kostel 

vypadá zase k světu, a tak jsme se to rozhodli 

řádně oslavit. Začali jsme tradičně 

bohoslužbami, pokračovali hovory, společným 

obědem i programem pro děti. A konečně 

odpoledne následoval slavnostní program, 

jehož se účastnili mnozí i mimo evangelickou 

církev, z čehož máme velkou radost. Na našem 

youtube kanále („evangelíci opatovice“) si 

můžete pustit krátké video, které jsme z toho 

pořídili. Děkujeme velice za vaši přízeň i dary. A 

těšíme se, že se třeba přijdete někdy podívat. 

  K oslavám jsme také připravili malé brožurky 

„Kronika kostela“ a „Nebojte se kostela“. Ta 

první dokumentuje historii Opatovického 

kostela od položení základního kamene až k 

dnešku. Druhá pak obsahuje jakýsi návod, co 

uvnitř kostela naleznete, jak to u nás chodí, jak 

vypadají bohoslužby atd. Obě brožurky jsou k 

dispozici v kostele nebo na faře. 
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Adventní tvořivá dílna 
  26.11. se konala již tradiční adventní dílna. 

Příchozí si mohli vyrobit adventní věnce, 

dekorace, ozdoby, a jiné.. Máme radost, že se 

tato akce stále těší široké oblibě. A těšíme se na 

příště. 

  Další dílna se odehraje zase na jaře. 

 

  

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

Koncert 
  3.12. se v našem Opatovickém kostele konal 

adventní koncert. Na klavír hrál Jakub Pikla a 

zpívala Monika Drdová. Připravili pro nás 

pestrý repertoár vánočních a adventních písní 

od starých koled a duchovních písní až po věci 

modernější. 

  Ačkoli v kostele nebylo právě teplo, sešlo se 

opravdu velké množství diváků, z čehož jsme 

my i muzikanti měli upřímnou radost. 

Děkujeme! 

 

 

Chystáme 

  Rád bych vás pozval na vánoční setkávání v 

Opatovicích. V zimním období se scházíme ve 

vytápěné „modlitebně“ u fary. 

 

Bohoslužby - každou neděli - od 9.00 hodin. 

Vánoční bohoslužby - 25.12. – od 9.00 hodin se 

Svatou večeří Páně 

Nový rok - 1.1. - bohoslužby se Svatou večeří 

Páně od 9.00 hodin 

Pingpongový turnaj – již tradiční sportovní 

událost se, doufáme, bude konat i letos. 

Budeme vás informovat. 

Pán prstenů a Bible – 22.1.2023 – povídání u 

kávy a čaje o duchovních motivech v díle 

význačného spisovatele J. R. R. Tolkiena (Pán 

prstenů, Hobit, Silmarillion,...). Určeno pro 

všechny generace, pro znalce, i pro lidi, kteří s 

jeho knihami zatím nepřišli do styku. 

 

Benjamin Kučera, farář 

 webové stránky: 

http://opatovice.evangnet.cz/     

facebook: ČCE Opatovice 
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   SDH BŘEZÍ 
 

  Z činnosti sboru za 2. pololetí letošního roku. 

Za krásného letního počasí jsme se zúčastnili 

13.8.2022 „ŠEBESTĚNICKÉHO STŘÍKÁNÍ“, které 

pořádalo jako každý rok SDH Šebestěnice, 

umístili jsme se na celkovém 7. místě. 

  Po krátké pauze jsme zavítali 3.9. do 

Kozohlod, kde proběhla netradiční soutěž 

„BABÍ LÉTO V KOZOHLODECH“, kde jsme 

vyzkoušeli techniku ze sání z přírodního zdroje 

a plavbu na loďce na místním rybníku. Celkově 

jsme se umístili na krásném 3. místě. 

  V sobotu dne 17.9.2022 po nahlášení požáru 

lesa, jsme se zúčastnili předávky vody 

v Přibyslavicích. Šlo pouze o námětové cvičení, 

kde byla voda čerpána z místního rybníka a 

dopravena jednotlivými sbory až do lesa 

k zásahovému vozidlu CAS, které požár uhasilo. 

Po ukončení námětového cvičení, 

jsme se přesunuli před místní hasičskou 

zbrojnici, kde proběhla oslava 115. výročí 

založení SDH Přibyslavice. Po slavnostním 

nástupu a předání ocenění, jsme se přemístili 

do místního pohostinství, kde jsme poseděli do 

večerních hodin. 

  V pátek dne 18.11.2022 jsme se sešli v místní 

klubovně na aktiv okrsku č.8, kde jsme 

zhodnotili jednotlivé akce a naplánovali VVH 

sborů a kontrolu zazimování techniky 

jednotlivých sborů. 

  V sobotu dne 27.11. 2022 proběhlo zdobení a 

rozsvícení vánočního stromečku před 

hasičskou zbrojnicí. 

Poslední letošní akcí je VVH, která se koná 

17.prosince 2022 v místní klubovně. 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

Za SDH Březí

 Josef Profous 
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Autokemp Zbýšov nabízí ubytování v plně 

vybavených chatkách, dále možnost postavení 

vlastních stanů případně stání vlastních 

karavanů. Aktuálně je kemp plně provozu 

schopný, s rekonstruovanou umývárnou a 

toaletou pro návštěvníky. Dále náš resort nabízí 

pro ubytované bazén, a plno doplňkových her, 

případně krásnou okolní přírodu. Možnost za 

příplatek použít vířivku.  

 

 

Případné rezervace na rok 2023 již nyní 

objednávejte na čísle: 606 039 490 

*Ubytování za jeden den pobytu a v případě 

neobsazenosti 5 lůžek. Jedná se o délku pobytu 

1 až 6 dnů. 

**Rekreační poplatek je splatný v den nástupu 

pobytu správci kempu za jednu osobu včetně 

dětí.  

***Platí při minimálním ubytování na 7 dnů a 

při obsazenosti minimálně 30 osob (včetně). 

 

Všechny ceny jsou uvedeny včetně 21% DPH. 

 

 

 

 

 

Příplatek za služby: 

- Venkovní vířivka – 30 minut = 150Kč 

(časy je třeba minimálně 24hodin 

předem rezervovat) 

Služby zdarma: 

- V areálu autokempu velký venkovní 

bazén pro ubytované zcela zdarma 

- Možnost zapůjčení míčů, herních pálek 

a dalších her pro ubytované zcela 

zdarma 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

Ceník ubytování v autokempu platný od 1.1.2023 

Vlastní stany, auto a karavany Ubytování v chatkách pro 5 osob* 

Stan 120,- Den Chatka (5 lůžka) 750,- Den 

Altán/párty stan 60,- Den Přistýlka 50,- Den 

Karavan 130,- Den Ubytování v chatkách pro 4 osoby 

Auto 80,- Den Chatka (5 lůžka) 4445,- Týden 

Motorka 60,- Den Přistýlka 350,- Týden 

Dodávka, autobus 100,- Den 

Tábory, školy, školky a větší skupiny osob mají 
cenu na vyžádání u správce kempu.*** 

 

Osoba staří 16 let (včetně) 100,- Den 

Osoba od 3 do 15 let 
(včetně) 

50,- Den 

Elektrická přípojka 150,- Den 

Zvíře (pes, kočka) 80,- Den 

Společenská místnost 3000,- Den 

Rekreační poplatek 10,- Kč na den/osoba** 
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 Paměti Zbýšovska 

 

  Je listopad a já připravuji příběh, na který by 

se nebýt řídícího učitele Ryšána, který na něj 

nedlouho po první světové válce náhodou 

narazil, dnes už úplně zapomnělo. Sepsal jej na 

základě lidové slovesnosti, a tak ho i do dnešní 

doby zachránil pro nás a budoucí generace. Po 

prvních pár řádcích si začímám uvědomovat, že 

příběh a jeho vzkříšení v posledním zpravodaji 

letošního roku je vlasně náhodně a zároveň 

tématicky po 240 letech. Pro uvedení do děje 

nutno říci, že příběh se týká loupežníka 

zvaného Kovařík a najdete ho v brožuře 

Loupežnické povídky historické uložené v 

okresním archivu v Kutné Hoře. 

 

Kovaříkova podkova část první  
  Píše se rok 1782 a ze samoty na chotěbořsku 

se do nově zakoupeného mlýna ve Zbýšově 

stěhuje nový mlynář Jonáš. Brzy poznává, že 

koupí nechybil, o práci není nouze a ve mlýně 

je stále rušno. I jeho žena Rozárka si na nové 

stavení rychle zvykla a mohla zaběhnou do 

hospody ke Svobodům nebo přes louku 

Punčošku ke staré Masákové na kus řeči a to 

bylo vše, co jí dříve na samotě chybělo. Byla to 

šikovná žena zdatná přadlena a dobrá 

hospodářka.  Právem byla pyšná na své 

stračeny, prasnici a roztodivné, u nás dosud 

neviděné, slepice a mlynářova koně. Proto jí 

velice zasáhlo, když se přestalo jejich 

hospodářství dařit, stračeny pohubly, čuník 

zašel a slepičky se neustále zabíhaly. Vrcholem 

všeho pak bylo, když jedenkrát si rychtář 

Vrbata zavolal mlynáře. Rozárka běžela muže 

zastat a rychtář jí tak dopis od vrchnosti ze 

sedleckého kláštera také přečetl. V dopise stálo 

toto: 
  ,,Z hospodářského ouřadu kláštera Matky Boží 

Sedlice nařizuje se rychtářovi Vrbatovy, aby 

našeho poddaného Jana Jonáše, mlynáře ve 

Zbejšově připomenul, jak on řečený smlouvou 

na mlejn ve Zbejšově No 4 zavázán jest, tuto 

plniti, jak on povinuje: Ihned a nevyhnutelně 

dodati pro konsum klášterský 2 pěkný cucavý 

selata, jak on z polovice již v jaru učiniti měl, 

neb jinak vrchnosti právo se dává proti 

řečenému poddanému moci jednati.‘‘  

(Ferdinand Hausa, probošt a administrátor) 

Rozárce se podlomila kolena a začala samu 

sebe obviňovat ze špatného hospodaření. 

Zaběhla do Opatovic a od sedláka Holoubka 

koupila dvě podsvinčata a druhého dne 

vypravila mlynáře s nimi do Sedlec. Časně ráno 

ještě za tmy vyjel Jonáš na cestu. Jemně mžilo 

a listopadový chlad zalézal do celého těla.   

Mlynář si přes sebe přehodil pytel a unaven 

celonočním mletím podřimoval, takže ani 

nepostřehl, že sjíždí k mostu za Hraběšínem a 

při sjezdu z kopce vjel do výmolu. I s vozem se 

naklonil a jeho pád zastavil až silný strom. Než 

mlynář Jonáš postavil vůz zpět na cestu, z lesa 

se vynořil neznámý, pochytal zaběhlá selata 

naložil je na vůz, přehodil přes sebe pytel a bez 

jediného slova se chopil opratí a i s mlynářem 

vyjel. Jonáš byl jako v ,,Jiříkově vidění‘‘. Teprve 

po chvilce neznámý povídá: Mlynáři znám tě a 

vím, že jsi dobrý člověk. Pro každého koho 

potkám jsem sekyrník Vaněk, který opravoval 

uložení tvého klepáče a jedu s tebou k sestře do 

Kutné Hory. Sotva přejeli most zastavil je před 

kopcem myslivec se dvěma muži... Pokračování 

v jarním čísle. 

Roman Mičián 
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Baby cvičení 

Od října 2022 nám konečně situace dovolila začít opět cvičení s dětmi v prostorách mateřské školy. 

Původní zájem byl velký, ale poté bohužel opadl. Nakonec zbyla jen dvě dítka, takže se přidala ke cvičení 

do Golčova Jeníkova. Cvičení je určené pro chodící děti cca od 1 do 4 let. Cvičíme pod záštitou DDM 

Světlá nad Sázavou. Ráda bych cvičení opět od nového pololetí obnovila. Tak prosím, pokud by měl 

někdo zájem piště na email skrdla@centrum.cz. 

Děkuji Lenka Radilová 

 

Poděkování a omluva 
Vážení čtenáři, 

Bylo mi ctí zpracovat toto dvojčíslo, děkuji, že jste dočetli až sem. Taktéž bych chtěla poděkovat 

zastupitelstvu za to, že mě příjemně přijali a že schválili moje působení ve Zbýšovském zpravodaji. A 

hlavně bych chtěla poděkovat panu starostovi Viktorovi Husákovi za to, že mě oslovil jako nového 

redaktora, že jsem s ním mohla celý zpravodaj konzultovat a že mi dodal materiály, které mi chyběly, 

děkuji! 

Jinak už teď vám můžu říci, že od příštího čísla bude mít zpravodaj novou podobu a máte se na co těšit! 

V neposlední řadě se omlouváme za to, že nevyšlo 3. číslo v řádném termínu z důvodu voleb a časové 

vytíženosti. 

        Hana Kristínová, redaktor 
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Řešení křížovky najdete na str. 27. 
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OSMISMĚRKA 

Milí čtenáři, 

Rok 2022 se chýlí ke konci, ale vždy když něco starého končí tak něco nového začíná. Tímto bych vás 

chtěl seznámit s mým novým příspěvkem - Osmisměrka. V každém vydání se vám pokusím přinášet 

tuto formu zábavy a věřím, že některé z vás osloví. Přeji vám všem šťastné a klidné Vánoce. 

„Budu slavit Vánoce ve svém srdci a snažit se je tam  _ _ _ _ _ _   _ _ _ _   _ _ _.“ 

Charles Dickens 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

BLÁTO, DÁREK, DŮM, HOKEJ, HOSPODA, HRÁZ, HVĚZDA, JEŽÍŠEK, KLEJNÁRKA, KOLEDA, KRB, LED, 

NEDĚLE, PEC, PROSINEC, PUK, ROK, RYBA, RYBNÍK, SEN, SILNICE, SMRK, SNÍH, TMA, VÁNOCE, VES, 

VÝLOV, ZBÝŠOV, ZIMA 

 

        

          Pavel Kopecký ml. 

O K R B K V O Š Ý B Z K 
T U V D E Í D Á R E K E 
Á R Ý E H C N Ů T Ž O Š 
L K L A S V O B M M R Í 
B O O K J H Ě N Y E A Ž 
E L V R R E T Z Á R D E 
C E C Á K E K S D V O J 
I D Z N U D N O L A P S 
N A Ý J P Í E E H B S M 
L M C E H R O L S Y O R 
I I E L Ě D E N K R H K 
S Z P K C E N I S O R P 
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Závěrem: 

Informace o popelnicích na rok 2023: 

Vážení spoluobčané, od 1. ledna 2023 bude možné začít platit poplatky ze psů a s komunálního 

odpadu, zároveň bychom chtěli upozornit, že od 1. ledna 2023 budou v platnosti samolepky na 

popelnici pro komunální a bio odpad, které lze vyzvedávat na Obecním úřadě v úřední hodiny. 

Samolepky je nutné vyzvednout nejdéle do posledního dne měsíci května, pokud tak neučiníte od 1. 

června, Vám již nebude vyvážen odpad! Každý z Vás obdrží návod na správné umístění samolepky.  

Dle vyhlášky je poplatek za odpady 900,- Kč na trvale žijící osobu a 900,- Kč na jeden rekreační objekt. 

Nově možnost zakoupení popelnice tomu, kdo popelnici ještě nevlastní v případě zájmu.  

Ptáte se na kolik popelnic nebo samolepek máte nárok?  

Vysvětlení: 

1 samolepka = 1 až 2 trvale žijící obyvatelé = 1 popelnice (1 černé + 1 hnědá) 

2 samolepky = 3 až 4 trvale žijící obyvatelé = 2 popelnice (2 černé + 1 hnědá) 

3 samolepky = 5 až 6 trvale žijících obyvatel = 3 popelnice (3 černé + 1 hnědá) 

V případě, že žijete v domácnosti v menším počtu, ale přesto máte zájem o více popelnic, lze zakoupit 

samolepku za cenu obyvatele navíc.  

Samolepku je nutné vyzvednout osobně na Obecním úřadě (výjimečně po telefonické domluvě, jiným 

způsobem), nelze zaslat poštou, v případě vyzvednutí jinou osobu, je třeba plná moc. Samolepka se 

vyzvedává oproti podpisu.  

Děkujeme za pochopení! 
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Tajenka křížovky ze str. 25 je VESELÉ VÁNOCE A ŠŤASTNÝ NOVÝ ROK PŘEJE OBEC ZBÝŠOV. 

Zdroj křížovky: www.tvorbalusteni.cz 
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